
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 29. november 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål Å
En undersøgelse foretaget af Lægeforeningen og Institut for Menneskerettigheder viser,

at tolkegebyret skader både lægernes arbejdsvilkår og patientsikkerheden. Der er om-

vendt ingen dokumentation for, at et gebyr på tolk for sundhedsydelser får nogen til at læ-

re dansk hurtigere. Hvad vil ministeren gøre for at rette op på, at Folketinget har pålagt

lægerne et krav, som ødelægger lægernes mulighed for at udføre deres arbejde ordent-

ligt, og som kompromitterer patientsikkerheden?

Der henvises til Institut for Menneskerettigheder og Lægeforeningen, Egenbetaling for tol-

kebistand, lægers erfaringer med ordningen, et uddrag november 2019.

https://www.laeger.dk/sites/default/files/notat_om_laegers_erfaring_med_tolkegebyr_-_li-

ge_ret_til_sundhed_20.pdf

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).

På udvalgets vegne

Jane Heitmann
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1/1

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del -  Samrådsspørgsmål Å

Offentligt


